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Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 8. december 2011
stillet følgende spørgsmål nr. 146 (Alm. del) til ministeren for sundhed og fore-
byggelse, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sophie 
Hæstorp Andersen (S).

Spørgsmål nr. 146:
’’Ministeren bedes oplyse, hvor mange danske sygehuse og kommuner, der er
certificeret som spædbarnsvenlige, jf. WHO og UNICEFs program The Baby-
friendly Hospital Initiative.”

Svar:
Til brug for min besvarelse af spørgsmålet har jeg indhentet bidrag fra Sund-
hedsstyrelsen. Sundhedsstyrelsen oplyser følgende, som jeg kan henholde 
mig til:

”To kommuner og 12 sygehuse blev godkendt som spædbørnsvenlige frem til 
2008, hvor Videncenter for amning lukkede. Da Videncenter for amning var 
den eneste organisation, der kunne certificeres sygehuse og kommuner er det 
ikke længere muligt at blive certificeret. 

Med udgangen af 2011 eksisterer der ikke længere certificerede spædbørns-
venlige sygehuse i Danmark, da en certificering gjaldt i tre år.”

Jeg kan tilføje, at Den Danske Kvalitetsmodel indeholder akkrediteringsstan-
dard for barsel. Standarden omfatter alle barselskvinder og deres nyfødte i 
den umiddelbare barselsperiode (2 timer efter moderkagens fødsel og indtil 14 
dage efter fødslen, inklusive genindlæggelse relateret til fødselsforløbet).
Standarden er, at den forebyggende og sundhedsfremmende indsats, inklusi-
ve udredning, behandling og omsorg til barselskvinder, foregår i henhold til kli-
nisk, evidensbaseret praksis formuleret på baggrund af Sundhedsstyrelsens 
”Anbefalinger for svangreomsorgen” og ”Guidelines fra Dansk Selskab for Ob-
stetrik og Gynækologi (DSOG)”. 
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